
Kaz 3,1‐8.11‐12         Ko 3,12‐17        L 13,6‐9  Podobenství o neplodném fíkovníku 
před doznáním vin: Jób 42,2‐6 
 
Sestry  a  bratři,  v závěru  roku  se  vždy  ohlížíme  za  uplynulým  časem  a  rozjímáme  – 
hodnotíme  končící  rok,  vzpomínáme,  snažíme  se  poučit  ze  svých  chyb  a  omylů. 
Mnohé  jsme  zvládli,  v něčem  jsme  byli  úspěšní,  v něčem  neúspěšní.  Jak  píše  SZ 
Kazatel: V lidském životě se střídají čas smíchu a čas pláče, radosti a smutku,  lásky a 
nenávisti, čas síly a čas nemoci, čas pokoje a pohody a čas zápasů a bojů. Jestliže se 
rozpomeneme,  jaká  jsme  si  dali  před  rokem  předsevzetí,  pak  si  sami  můžeme 
odpovědět na otázku, zda jsme je uskutečnili… Jak se rozvíjely naše vztahy s druhými? 
Upevňovali jsme, prohlubovali jsme vztahy lásky, přátelství, kamarádství? Nezklamali 
jsme něčí důvěru? … Jako věřící lidé zkoumáme také svůj vztah k Bohu. Jaká byla naše 
cesta víry? Zápasili jsme, hledali jsme, upevňovali jsme svou důvěru vůči Hospodinu? 
Nebo  jsme o nic neusilovali, byli pasivní a  sebespokojení?  Jak  se nám dařilo  číst  si 
pravidelně  Bibli, modlit  se,  načerpávat  ve  společenství  sboru?  Jaké  plody  nalezl  – 
nalézá Pán,  jestliže  jsme v Ježíšově podobenství přirovnáni k fíkovníku – k ovocnému 
stromu? Jaké jsou plody naší víry?.... 
Jaký byl končící rok 2012 ve vašich osobních životech, víte nejlépe vy sami.  ‐  Pro naše 
sborové společenství (pro ty z vás, kteří nesete s druhými ve sboru, v náboženské obci 
radosti  i bolesti a nejsou vám bratři a sestry vedle vás lhostejní) – pro nás to byl rok 
nesmírně  těžký  a  náročný.  A  to  nemyslím  jen  zdlouhavé  vyřizování  a  budování 
plynového topení na naší faře. V uplynulém období jsme byli zaskočeni, zasaženi tam, 
kde bychom to nejméně čekali. Nejhorší je, když s něčím nemůžete nic dělat, když se 
člověk cítí bezmocný. Naše důvěra v Pána byla otřesena, naše cesta víry se klikatila, 
nahrnuly  se  na ni  kameny,  balvany,  které  jsme  pracně  a  bolestivě  odstraňovali  a 
odstraňujeme…  Dlouhá  a  těžká  je  cesta  k tomu,  abychom  vyznali  se  SZ  Jóbem: 
„Uznávám, Bože,  že  ty všechno můžeš…“/42,2/. „To máme od Boha přijímat  jenom 
dobro, kdežto věci zlé přijímat nebudeme?“/Jób 2,10/. Jak zpíváme v písni: „dlouhý, 
těžký je chápání.“ /v ref. Písně Kdo na kolenou klečí/ 
Přes všechny naše vnitřní zmatky a otázky, přes všechna zklamání, nepokoj a obavy 
jsme  svým nebeským Pánem ujišťováni: Byl  jsem  s tebou, kamkoliv  jsi  šel. Byl  jsem 
s tebou,  i když  jsi  to necítil, byl  jsem s tebou  i ve chvílích, kdy  jsi o  tom pochyboval 
nebo  to  dokonce  popíral.  Byl  jsem  s tebou,  jsem  s tebou  a  budu  s tebou!  „Buď 
rozhodný a udatný, bedlivě plň vše, co jsem ti přikázal, říká Hospodin. Neměj strach a 
neděs se, neboť Hospodin, tvůj Bůh, bude s tebou všude, kam půjdeš“ /Jozue 1,7.9/.   
Amen = tak staň se! 
 

/Jindřiška Buttová, sbor Krč 30. 12. 2012/ 


